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 Ke ď  p r i š i e l  m l a dý  s a -
lezián Ján Šutka do Ekvádoru 
ku kmeňu Shuar, chytil ho za 
plece jeden domorodec. Pozrel 
mu do očí a spýtal sa: „Zomrieš 
tu?“ Páter hovorí: „Prekvapila 
m a  t á t o  o t á z ka ,  a l e  p ove d a l 
som: Tu pracujem, tu žijem, tu 
azda aj zomriem.“ Ľudia v mi-
sijných krajinách a zvlášť deti 
vnímajú totiž veľmi bolestne, 
k e ď  m i s i o n á r,  d o b r o v o ľ n í k , 
jednoducho niekto, kto k nim 
prišiel a venoval sa im, po ne-
jakom čase odchádza. Preto je 
pre domorodcov veľkým potvr-
dením autenticity jeho služby 
a  sv e d e c tva ,  a k  v e d i a ,  ž e  t u 
s nimi ostane veľmi dlho, dokon-
ca tu aj zomrie. Je to pre nich naj-
väčší dôkaz skutočného záujmu 
o ich život a úžasný prejav lás-
ky. Potom sú ochotní počúvať 
a prijímať svedectvo viery v Boha, 
ktorého im misionár priniesol. 
 Blížia sa vianočné sviat-
ky, ktorými slávime, že sa Ježiš 
Kristus,  druhá božská osoba, 
stal jedným z nás. Stal sa člo-

ve ko m ,  a ko  s m e  my,  a l e  b e z 
hriechu. Prijal  nie iba ľudské 
telo, svoju matku Máriu, Jozefa 
ako svojho adoptívneho otca, 
ale aj historickú, geografickú, 
kultúrnu a  sociálnu s i tuáciu 
národa,  v  ktorom sa narodil . 
Prišiel,  aby s nami žil ,  praco-
val, tešil sa i plakal a nakoniec 
aj zomrel. Jeho misia je preto 
veľmi  vierohodná ,  lebo odo-
vzdáva človeku obraz o Bohu, 
ktorý pozná skutočne jedine on. 
Iba Ježiš vie, kto je jeho otec, 
pretože nikto iný Boha nevidel. 
Ten, ktorý bol v lone Otca, nám 
o ňom priniesol zvesť. ( Jn 1, 8) 
A prišiel nám povedať aj pravdu 
o človeku. Nepotreboval sa stať 
jedným z nás, aby nám lepšie 
rozumel. Ježiš predsa sám ve-
del, čo je v človeku. ( Jn 2, 25) 
To  my  s m e  p o t re b ova l i ,  a by 
nás vykúpil  a  aby sme ľahšie 
pri jal i  jeho svedectvo.  Ľudia 
videl i  Ježišovu lásku v  pr ia -
mom prenose. Mohli sa s ním 
rozprávať, dotýkať sa ho, robiť 
mu dobre alebo zle. Vynárajú 
sa nám otázky: Čo mohol Boh 
urobiť ešte viac,  aby si  získal 
našu dôveru? S  čím mal  ešte 
prísť, aby nás presvedčil o tom, 
ako veľmi mu ležíme na srdci?
Ježišov príchod rozdeli l  ľudí 
n a  rô z n e  s ku p i ny.  J e h o  sv e -
dectvo, ktoré nazývame evan-
j e l i u m ,   m ô ž e m e  p r i j a ť  a l e -
bo odmietnuť.  Jeho súčasníci 
ho milovali  alebo nenávideli . 
Ale bola tu ešte jedna skupi-
n a :  t á ,  kt o re j  t o  b o l o  j e d n o. 
 Vianoce nie sú iba his-
torickým pripomenutím Ježi-

š ovh o  n a ro d e n i a .  S ú  ča s o m , 
keď nám Boh nanovo ponúka 
svoju lásku a záujem, keď nám 
chce povedať, že sme pre neho 
dôležití.  Či chceme alebo nie, 
tento čas  milost i ,  ktor ý nám 
je darovaný, nás delí na tých, 
k t o r í  h o  c h c ú  m i l o va ť ,  k t o -
r í  h o  n e m a j ú  ra d i  a  kt o r ý m 
j e  t o  j e d n o.  Ka m  p a t r í m  j a?
 Viera v Božiu lásku z nás 
robí dobrých ľudí a dobrých ve-
riacich. Nenávisť a ľahostajnosť 
človeka, naopak, nechávajú žiť 
so sebou samým bez zmeny. Ak 
uveríme v Božiu lásku, ak sa ne-
cháme osloviť týmto vianočným 
časom milosti, staneme sa novo-
dobými pastiermi a tromi kráľ-
mi,  ktorí  odišli  od jasieľ  plní 
radosti. Budeme ľuďmi nádeje, 
cez ktorých Boh miluje tento 
svet, lebo pôsobí v našom srdci.  
Nečakajme, že Boh začne meniť 
a milovať svet cez niekoho iné-
ho. Rozhodnime sa naplniť svoj 
život modlitbou, vierou a kon-
krétnym dobrom, lebo inak sa 
stane smutným a osamoteným. 
 D ra h í  b ra t i a  a  s e s t r y, 
milovaní farníci!  Prajem vám 
p o ž e h n a n é  v i a n o č n é  s v i a t -
ky! Prežite tieto dni v kruhu 
svojich najbližších ,  v  úprim-
n ý c h  v z ť a h o c h  n a p l n e n ý c h 
l á s k o u .  V y p r o s u j e m  v á m 
u  B o h a  p o z n a n i e  j e h o  l á s ky 
a dobroty, ktorá nech vám dá 
silu meniť váš život na veriaci, 
milujúci a prinášajúci nádej.

Je ž i š o v  p r í c h o d  v z b u d z u j e  d ô v e r u ,  m e n í  n á s  a 
d á v a  n á d e j
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P o č i a t k y  s l á v e n i a  Vi a n o c  s i a h a j ú  d o  s t a ro v e k u

Pôvod sviatku
 Sviatok Narodenia Pána slávia 25. de-
cembra všetky cirkvi okrem arménskej. Vznikol
v  R í m e ,  č o  s a  d o z v e d á m e  z  k a l e n d á r a 
F. D. Filocala. Prvá zmienka o slávení je v ňom 
datovaná 25. decembra 336. Bola to kresťanská 
odozva na pohanský sviatok Natale Solis in-
victi (sviatok Narodenia neporazeného boha 
Slnka), ktorý zaviedol cisár Aurelián v roku 
274 ku cti boha slnka z Emesy. Zaviedol ho
v nádeji, že upevní svoju ríšu. Cirkev naproti 
tomu zaviedla sviatok narodenia Krista ako 
„slnka spravodlivosti“  (Mal 3,20) a „svetla 
sveta“ ( Jn 8,12). Taktiež bol podopretý sna-
hami teológov, ktorí chceli presne vypočítať 
dátum Kristovho narodenia, pretože evanjeliá 
ho neuvádzajú. Tieto snahy vychádzali zo 
skutočnosti, že na Vianoce sa najprv oslavo-
valo nielen narodenie Ježiša, ale aj celá jeho 
osoba i dielo, čo bolo veľmi potrebné, pretože 
okrem jeho smrti a zmŕtvychvstania sa slávilo 
nové videnie božstva  i človečenstva Krista, 
ktoré sa na Veľkú noc slávili nedostatočne. 
Túto teológiu  môžeme nájsť predovšetkým 
v  t ex t o ch  vi a n o čn e j  svä t e j  o m š e  vo  d n e . 
„Všemohúci Otče, ty si podivuhodne stvoril 
človeka a ešte podivuhodnejšie si ho vykú-
pil; prosíme ťa, daj nám účasť na božskom 
živote svojho Syna, ktorý prijal našu ľudskú 
prirodzenosť.“ (Modlitba dňa – Omša vo dne)

Rozšírenie sviatku Vianoc  
 Rýchle rozšírenie tohto sviatku v 4. sto-
ročí možno vysvetliť tým, že je odpoveďou na 
arianizmus, t. j. herézu, ktorá popierala Ježiša 
ako Bohočloveka. Sviatok sa ľahko rozšíril 
najmä v Afrike, Španielsku a v severnom Ta-
liansku. Ťažšie sa ujal v Galii, nakoľko tu bola 
silne zakorenená Epifánia – Zjavenie Pána. 
V Antiochii ako prvý slávil Vianoce v roku 
386 sv. Ján Zlatoústy. V rovnakom čase tento 
sviatok prebrali aj Carihrad, Malá Ázia a Ka-
padócia, o trochu neskôr Egypt a Jeruzalem.  

Liturgické slávenie
 Slávenie troch svätých omší v tento 
deň pochádza z určitej  zvláštnosti  pápež-
skej liturgie, ktorá sa utvárala do polovice 
6. storočia a spolu so šírením liturgických 
kníh bola napodobňovaná aj  inde.  Pôvod-
ná slávnostná l iturgia od 4.  storočia bola 
j e d n a  s l á v n o s t n á  s vä t á  o m š a ,  k t o r ú  p á -
pež slávil  o 9.00 v Chráme svätého Petra . 
V  5 .  s t o ro č í  s a  k  n e j  p r i d a l a  svä t á  o m š a 

v Bazilike Santa Maria Maggiore na Esquili-
nu, ktorú pápež celebroval na konci nočného 
ofícia. Práve tu sa nachádzala kópia betle-
hemskej jaskyne, kde sa narodil Kristus. Na 
druhej strane slávenie tejto liturgie podnietil 
aj zvyk jeruzalemskej cirkvi, ktorá slávila noc 
pred Epifániou, konkrétne polnočnú svätú 
omšu v Bazil ike Narodenia Pána.  Pastier-
ska omša, t . j .  omša na úsvite, sa datuje od
6. storočia. Tu pápež za svitania slúžil liturgiu 
v Kostole sv. Anastázie, ktorý 25. decembra 
slávil svoju titulárnu slávnosť – odpust. Vigí-
lia deň pred slávením Narodenia Pána bola 
zavedená až novým misálom v roku 1971. 

Cirkevné zvyky
 Zvyky sú rovnako bohaté ako v čase 
A d v e n t u .  Z o  s t r e d o v e k ý c h  v i a n o č n ý c h 
hier sa vyvinuli jasličky, ktoré v 19. storočí 
v  značnej  miere  nahradil i  a lebo doplni l i 
vianočné stromčeky.  Tento neodmysliteľ -
ný  sym b o l  Vi a n o c  v ych á d z a  z o  sym b o l u 
stromu v strede raja, ktorý je predobrazom 
Kristovho kríža .  Sviečky na  ňom sú zna-
m e n í m  Kr i s t a  a ko  sv e t l a  sv e t a .  D a r če k y 
boli prebraté zo sviatku svätého Mikuláša.      

                                                                                                                        Peter Matis
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 Karol  Lev Irrgang (61) ,  t r valý  diakon
a bývalý dlhoročný starosta obce Hôrka, si každý 
rok oblieka kostým Mikuláša a chodí rozdávať 
radosť  deťom i dospelým. Nevie si predstaviť, že 
by vynechal čo len jedinú sezónu. Je to úloha pre 
neho ako vyšitá a to nielen vďaka originálnej dl-
hej brade. S Mikulášom ho totiž spája oveľa viac.

Kedy sa to všetko začalo? Spomeniete si, kedy ste 
si obliekli kostým Mikuláša prvýkrát?
 B o l o  t o  v  r o k u  1 9 8 1  a  p o n u k u  s o m 
prijal s veľkou radosťou. Nakoľko som už mal 
bradu, možno nie takú dlhú a určite nie takú 
sivú ako teraz, požiadali ma, či by som nešiel 
robiť Mikuláša pre deti v Spišskom Štiavniku. 
Teda v tej dobe ani nie Mikuláša, ale skôr Deda 
Mráza.  Počas nasledujúcich rokov sa situácia 
začala meniť a v roku 1983 som si dal ušiť prvé 
oblečenie,  ktoré vyzeralo ako ornát a bol  na 
ňom kríž. Takisto aj čiapku. Nebola ešte celkom 
biskupská, mala niečo z Mikuláša, niečo z Deda 
Mráza.  Odvtedy som žiadny rok nevynechal . 
Aj dnes s odstupom tridsiatich šiestich rokov 
mi to robí takú istú veľkú radosť ako prvýkrát. 

Vtedy ste zrejme vôbec netušili, ako sa to celé 
vyvinie...
 A n i  b y  m i  t o  v t e dy  n e b o l o  n a p a d l o 
(smiech).  Na ďalší  rok to však už zobrali  ako 
samozrejmosť, že nemusia hľadať Mikuláša, že 
ho budem robiť ja. V Spišskom Štiavniku sme 
mali krajčírsku dielňu, s  oblekom teda nebol 
problém. Oblečení som za tie roky vymenil nie-
koľko. Nemusel som nikdy použiť posvätné veci 
na profánne účely.  Kostým, ktorý mám teraz, 
je veľmi pekný, ale už rozmýšľam nad novým, 
pretože na ňom vidieť znaky opotrebenia. Na-
koľko už bolo dopredu jasné, že budem o rok 
zase Mikuláš, všetko som si chystal oveľa skôr. 
Niekedy bola sezóna, že som robil Mikuláša päť-
desiat či šesťdesiatkrát. Teraz je už toho menej. 

Dlhé roky ste pôsobili ako starosta v obci Hôrka. 
Ako ľudia vnímali fakt, že starosta sa prezlieka 
za Mikuláša a rozdáva darčeky?
 To by ste sa mali  spýtať  ich (smiech). 
Ale viem, že odozva bola úžasná. V našej obci 
som robil Mikuláša pravidelne od roku 1990. 
Pr iš ie l  som na saniach alebo na  koči .  Teraz 
už idem stále na saniach, máme ich tak upra-
vené. Myslím si,  že očakávania sú vždy veľké. 
Už teraz sa ma mnohí pýtajú,  či  príde Miku-
láš. V Hôrke sa to už stalo tradíciou. Ľudia si 
nevedia predstaviť ,  že  by Mikuláš  neprišiel . 

Dávate druhým dary, ale zaujímalo by nás, čo 
táto služba dáva vám.
 Dáva mi veľmi veľa. Povedal by som, že 
úžasne veľa. Doba je veľmi uponáhľaná, ľudia 
sa chcú zastaviť, nájsť pokoj, no nedarí sa im to. 
A Mikuláš je predsa len príležitosť, keď sa im 
to podarí, keď majú zrazu úsmev na tvári. Dnes 
robím prevažne Mikuláša pre deti v kostoloch, 
ale kedysi som chodil aj na profánne miesta. Keď 
som prišiel do nejakej organizácie, tam sa akoby 
na chvíľu zastavil čas. Všetci si posadali. Dnes to 
tak už nie je. Keby som prišiel napríklad do ban-
ky, neviem, neviem... (smiech). Napriek všetkému 
stále tvrdím, že to ľuďom prináša radosť. A keď to 
prináša radosť druhým, moja radosť je o to väčšia.
 
Kde všade ste zavítali v mikulášskom prestrojení 
v tomto roku? A ako to všetko stíhate?
 Začali sme 5. decembra večer, potom sme 
pokračovali 6. – 10. Najprv biskupský úrad, rehoľ-
né sestry v Spišskej Kapitule a na Mariánskej hore 
v Levoči, kostol v obci Vydrník, samozrejme, u nás 
v Hôrke, škôlky, kostoly v Kežmarku, v Strážach, 
v Hozelci, u vás v Poprade... Neviem, či som na 
niečo nezabudol (smiech). Ako to stíham? S Božou 
pomocou. Nie je to problém, veď kedysi som toho 
stíhal oveľa viac. Treba mať všetko dobre naplá-
nované. Trošku ma mrzí, že niektorí sa prihlásili 
neskoro a už som ich nemal kde zakomponovať. 

Podelíte sa s nami s nejakou vtipnou príhodou, 
ktorú ste ako Mikuláš zažili?
 Zážitkov mám naozaj veľa. Pred niekoľký-
mi rokmi som zavítal u nás do škôlky. Boli tam 
dvojčatá,  ktoré boli  úplne identické.  A viete, 
deti v Hôrke ma poznajú, vedia, že som bol sta-
rosta. Dieťa sa nedá celkom oklamať. No tie dve 
sestry na mňa pozerali a zrazu hovoria: „To nie 
je pán starosta, to je jeho dvojča.“ Oni mi dali 
nádherný tip. Odvtedy deťom hovorím, že mám 
dvojča, ktoré sa volá Karol Lev. A ja som Mikuláš. 
Alebo niekedy na  konci  90 .  rokov sme bol i 
s vtedajším duchovným otcom Pavlom Hudákom 
prvýkrát u sestier v Spišskej Kapitule. Prišli sme 
neskoro, bolo už asi jedenásť hodín. Počasie bolo 
presne také,  aké má na Mikuláša byť:  mrzlo, 
poletoval sneh. Zazvonil som a z okna vykuk-
la sestrička. Skríkla: „Mikuláš! A naozajstný!“ 
Ostatné sestry si mysleli ,  že žartuje (smiech). 
Vtedy som pochopil,  že aj dospelý môže uve-
riť ,  že Mikuláš existuje.  Najväčším zážitkom 
sú však pre mňa deti čakajúce na okne. Tie ich 
oči ,  to je  pohľad,  ktor ý stojí  za to.  A hlavne 
keď vidia, že máte naozajstnú bradu (smiech). 

M i k u l á š  n a o z a j  e x i s t u j e ,  s t re t l i  s m e  h o
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Vaša vonkajšia podobnosť s Mikulášom je nespo-
chybniteľná. A čo vnútorné vlastnosti? V čom by 
ste mu chceli byť podobný?
 Určite sa chcem stotožniť aj s jeho vnú-
tornými vlastnosťami. Veď bol svätec. Rád by 
som sa mu podobal v príkladnom vzťahu k de-
ťom, celkovo k chudobným. Mať ich rád. A snáď 
v dobročinnosti, ktorá sa s ním nepochybne spá-
ja. Hoci sa o ňom zachovalo málo údajov, to, čo 
vieme z jeho životopisu, je hodné nasledovania. 
 
Ako ste prežívali mikulášsky deň, keď ste boli 
dieťaťom? Chodil Mikuláš k vám domov? 
 Keď sme my boli  malí ,  Mikuláš  takto 
po domoch nechodil.  Chodil tajne. Ráno sme 
sa zobudili a v oknách boli darčeky. Väčšinou 
v tom čase balíček s pozláteným prútikom. To 
bolo pre horšie deti (smiech). Pamätám sa, že 
z 5.  na 6.  decembra sme sa vždy veľmi tešili . 
Nikdy sme nedostávali také darčeky, ako sa dá-
vajú dnes, ale nám stačili arašidy, mandarínka 
alebo pomaranč, ktorý sme celý rok nevideli. 
Bolo to pre nás veľmi milé prekvapenie. A tiež 
sme vedeli, že keď je Mikuláša, Vianoce sú už 
blízko. Nikdy som sa nezamýšľal nad tým, že by 
darčeky nenosil Mikuláš. Nevnímali sme, že sú 
to rodičia, ktorí nám z Božej milosti môžu dar-
čeky dať. Mikuláš jednoducho pre nás existoval.

A keď ste mali vlastné deti? 
 Moje deti zažili Mikuláša takisto ako ja, 
keď som bol malý. Z 5. na 6. decembra šli spať 
a v noci sme s manželkou pripravili balíčky, aby 
si ich ráno našli. Keď už boli väčšie, samozrejme, 
chápali, že darčeky dávame my, stále ich však do-
stávali tajne v noci na okno. Takisto je to aj teraz 
s našimi vnúčatami. Keď prídu k nám, balíčky 
dostanú takým spôsobom, že sú zrazu na okne. 
K nám domov už tradične chodí Mikuláš dlhé 
roky. V sobotu popoludní príde celá naša blízka 
rodina. Každý, kto už vie niečo predviesť - od naj-
menšieho po najstaršiu babičku (maminku mojej 
manželky), ktorá má 85 rokov, má pripravený 
nejaký program. Zrazu prídem ako Mikuláš. Všet-
ci sú nastúpení. Privítajú ma a potom sa začne 
program. Zároveň každá rodina donesie nejaké 
balíčky, ktoré rozdávam približne 2 – 2,5 hodiny. 

Takže jeden deň v roku ste Mikulášom. Zaujímalo 
by nás však, čo robíte tých zvyšných 364...
 N i e  j e  t o  l e n  j e d e n  d e ň  ( s m i e ch ) .  Čo 
robím? Som diakonom Katolíckej  cirkvi .  Prí-
prava na všetko, čo si táto služba vyžaduje, mi 
zaberá dosť veľa času. Zároveň som advokátom 
cirkevného súdu ,  čo je  takisto  práca časovo 
náročná. Napriek tomu si vždy nájdem čas pre 
deti. Roly Mikuláša by som sa nedokázal vzdať. 

Lenka Horáková 



Modlitby za mesto
 Jeden sobotný večer v mesiaci je v našej far-
nosti venovaný modlitbám za mesto. Veriaci spolu 
s kaplánom Máriom Brezňanom vzdávajú chvá-
ly, vďaky a prednášajú prosby za mesto Poprad 
a všetkých jeho obyvateľov pred Ježišom v Eu-
charistii. Adorácia začína vždy o 18.30 v Kostole 
sv. Cyrila a Metoda.

Stretká pre prvoprijímajúce deti
 Jedno nedeľné poobedie v mesiaci patrí 
všetkým deťom, ktoré tento školský rok prvý-
krát príjmu Ježiša v Eucharistii, a ich rodičom. 
Na stretkách, ktoré začínajú vždy o 15.00 pod 
Kostolom sv. Cyrila a Metoda, sa deťom venu-
jú animátori, ktorí majú pripravené rôzne hry, 
priblížia životopis nejakého svätca a spoločne 
sa pomodlia. V tom istom čase si môžu rodičia 
vypočuť prednášku kaplána Matúša Knižackého 
a diskutovať o aktuálnych témach viery.

Príprava birmovancov
 Ka ž dý  d r u hý  p i a t o k  j e  ve če r n á  svä t á 
omša pre mládež v kostole na sídlisku Juh urče-
ná najmä birmovancom. Kaplán Mário Brezňan 

mladým priblíži nejakú verejne známu osobnosť 
a po svätej omši majú v priestoroch pod kosto-
lom stretká v skupinkách so svojimi animátormi. 
Počas každého stretnutia zaznie aj prednáška na 
určitú tému. Ako každý rok, ani teraz sa birmo-
vanci nezaobídu bez kreditov, ktoré môžu počas 
roka získavať zapojením sa do rôznych aktivít, 
ako sú miništrovanie, čítanie Božieho slova po-
čas svätých omší, účasť na modlitbách za mesto, 
pomoc pri upratovaní kostola a podobne.

Stretnutia manželov
 Vždy v jedno nedeľné poobedie v mesiaci 
sú manželia našej farnosti pozvaní na faru, kde 
sa spolu s kaplánom Petrom Matisom spoločne 
pomodlia a po prednáške na rôzne témy, týkajúce 
sa vzťahov, rodiny a manželstva, ostáva priestor 
aj na diskusiu. Stretnutia začínajú o 14.00.

Modlitby k Božiemu milosrdenstvu
 Poslednú nedeľu v mesiaci sa o 15.00 ko-
najú v Konkatedrále Sedembolestnej Panny Márie 
modlitby k Božiemu milosrdenstvu. Vedie ich 
kaplán Peter Matis, ktorému v príprave pomáha 
spoločenstvo Božieho milosrdenstva. Veriaci sa 
spoločne pred vyloženou Sviatosťou oltárnou 
m o d l i a  ko r u n ku ,  t a kt i e ž  z a z n i eva j ú  ú r y vky 
z Denníčka sv. Faustíny a prednášajú sa prosby 
na rôzne úmysly veriacich. 

 Všetky spomínané akcie sú vždy týždeň 
vopred ohlásené v nedeľných oznamoch, v ka-
lendári akcií na farskej stránke alebo v časopise 
Brána.

Eva Gavalierová

V n o v o m  š ko l s ko m  ro k u  p o k r a č u j e m e
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 V piatok 13. októbra 2017 sa 
zavŕšilo storočné jubileum fatimských 
zjavení .  Pri  te j to  prí ležitost i  s i  pre 
nás dobrovoľníci z našej farnosti pod 
vedením Márie  Jannovej  pr ipravi l i 
divadelné predstavenie o fatimských 
u d a l o s t i a ch ,  kt o ré  j e d n o d u ch o,  n o 
krásne vykreslilo príbeh troch malých 
pastierikov – Lucie, Hyacinty a Františ-
ka, so všetkými utrpeniami a neľahký-
mi skúškami, ktoré museli podstúpiť. 
 Veľká vďaka za ochotu a trpez-
livosť patrí všetkým organizátorom aj 
účinkujúcim, ktorí toto predstavenie 
dlhé hodiny pripravovali a nacvičovali.

Matúš Barabas

 Po  u k o n č e n í  p r í p rav y  n a 
prvé sväté prijímanie prišiel kaplán 
Matúš Knižacký s nápadom pomôcť 
deťom rásť vo viere ďalej a urobiť 
si  deväť prvých piatkov,  ako o to 
žiadal Pán Ježiš sv. Margitu Máriu 
Alacoque. Deväť prvých piatkov sme 
odštartovali v októbri a ukončíme 
v  júni .  Det i  sa  počas  týždňa v y-
spovedajú, v piatok prídu na svä-
tú omšu,  kde pri jmú Eucharist iu 
a zúčastnia sa na krátkej pobožnosti 
k Najsvätejšiemu Srdcu Ježišovmu. 
Každé dieťa dostalo zápisník ,  do 
k t o r é h o  s i  z a p i s u j e  p r v é  p i a t k y 
a lepí rôzne nálepky. Po svätej omši 
je pre všetkých pripravené agapé. 
Rodičia majú možnosť stretnúť sa na 
spoločnej diskusii, deti si zatiaľ za-
spievajú, zatancujú, zahrajú sa. Hoci 
sme už začali, chceme povzbudiť aj 
ďalšie deti,  aby sa pridali,  a takto 
získali milosti, ktoré Ježiš prisľúbil.

Zdenka Hertelyová

Na  z á v e r  f a t i m s ké h o  ro k a . . .

D e t i ,  p o z ý v a m e  v á s  u ro b i ť  s i  d e v ä ť  p r v ý c h  p i a t ko v

7
5 /2 0 1 7  |  B r á n a  |  Z o  ž i v o t a  f a r n o s t i



8
5 /2 0 1 7  |  B r á n a  |  Z o  ž i v o t a  f a r n o s t i

K a p l n k a  n a  K r í ž o v e j  o s l o v i l a  a rc h i t e k t o v
 Po  m i n u l o ro č n e j  n o m i n á c i i  n a  Ce n u 
Dušana Jurkoviča získala Kaplnka Vzkriesenia 
na vrchu Krížová v Kvetnici pri Poprade ďalšie 
významné architektonické ocenenie.  Stala sa 
spolu s krížovou cestou lauerátom Ceny ARCH 
2017. Jej autorom je mladý popradský architekt 
Samuel Netočný. O udelení ceny rozhodovala 
ešte v dňoch 11. až 13. septembra medzinárodná 
porota v zložení Andrea Bacová (šéfredaktorka 
časopisu ARCH, Slovensko),  Krzysztof  Ingar-
den (Poľsko), Kornel Kobák (Slovensko), Rainer 
Köberl (Rakúsko) a Kamil Mrva (Česká republi-
ka). Výsledky súťaže boli vyhlásené na galavečere 
9. novembra v Bratislave.

Kaplnka je príkladom citlivého prístupu
 „ Je to typ Gesamtkunstwerku – všetko 
zapadá do všetkého, interiér s exteriérom, for-
ma budovy s jej perfektnou polohou na kopci, 
trochu pod vrcholom… Dobrým aspektom tohto 
projektu je aj to, že ho možno vnímať a chápať 
ako súčasť lokálnej kultúry, ale aj univerzálne. 
V tomto ohľade prekračuje hranice lokálnosti, 

čo skutočné umenie aj robí,“ povedal o víťaznom 
projekte člen poroty Krzysztof  Ingarden. Dopl-
nila ho aj Andrea Bacová: „ Architektovi nešlo 
o žiadnu sebaprezentáciu, naopak, dokázal sa 
úplne odosobniť od vlastných ambícií ,  čo ho 
priviedlo k čistej a zrozumiteľnej forme, v kto-
rej vyniká myšlienka životnej cesty človeka so 
všetkým, čo k nej patrí. Architektúra sa v tomto 
pr ípade  s t áva  viac v ýznamov ým symbolom .“ 
Podľa ďalšieho člena poroty Kornela Kobáka 
architekti majú výsadu privlastňovať si prázdny 
priestor a vypĺňať ho plodmi vlastných myšlie-
nok. Kaplnka je pre neho príkladom výnimočne 
citlivého uchopenia tejto výsady.

Víťazný projekt pokoril aj Nitriansky hrad
 O cenu ARCH v tomto roku súperili Dom 
v Dome v Bernolákove, Dom pri jazere vo Vojke 
nad Dunajom, Pavilón na námestí v Žiari nad 
Hronom, Prestavba stodoly na rekreačný dom 
v Brestovci, Hájpark – 1. etapa v Bratislave, Ob-
nova ortodoxnej synagógy v Bardejove, Nova 
Village v Dunajskej Strede, Prezentácia stredove-
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S m e  o d h o d l a n í  z m e n i ť  s v e t

ke j  f r e s k y  v  ka t e d rá l e  N i t r i a n s ke h o  h ra d u 
a Castellum Cafe na Nitrianskom hrade. Cenu 
ARCH od roku 1998 udeľuje odborný časopis 
ARCH o architektúre a inej kultúre. Zámerom 
Ceny je vyzdvihnúť pozoruhodné diela domá-
cej architektonickej scény a prispieť tak k jej 
ďalšej  kultivácii .  Nominácie na Cenu ARCH 
udeľuje každoročne redakčná rada časopisu, 
ktorú tvoria významné osobnosti  slovenskej 
a  s t r e d o e u r ó p s k e j  a r c h i t e k t o n i c k e j  s c é n y. 
N o m i n o va n é  m ô ž u  by ť  v ýl u č n e  d i e l a ,  kt o -
ré  bol i  v  uplynulých dvanást ich  mesiacoch 
p u b l i kova n é  n a  s t rá n ka ch  t o h t o  p e r i o d i ka .
 Aj  keď kaplnka i  krížová cesta  získa-

l i  významné architektonické ocenenie,  stále 
nie sú úplne dokončené. V samotnej kaplnke 
ešte chýba socha vzkrieseného Krista .  Podľa 
jedného z iniciátorov výstavby krížovej cesty 
a  ka p l n ky  n a  Kr í ž ove j  Ró b e r t a  D u l u  s o ch a 
z dielne rezbára Ondreja Korkoša je už hotová 
a v blízkej budúcnosti by mala byť osadená do 
kaplnky. Nie je vylúčené, že v čase tlače časo-
pisu už bude na mieste.  „Chceli  by sme ešte 
upraviť okolie kaplnky a vybudovať priestor, 
kd e  by  s a  m o h l i  ko n a ť  svä t é  o m š e .  Dro b n é 
detaily chceme doplniť aj na samotných zasta-
veniach krížovej cesty,“ uviedol Róbert Dula.

Rastislav Ovšonka

 V rámci Týždňa Cirkvi pre mládež (13. - 18. 
11.) sa pod záštitou Rady pre mládež a univerzity 
Konferencie biskupov Slovenska uskutočnilo evan-
jelizačné turné Godzone. Aj tento rok odštartovalo 
v Poprade a pokračovalo v ďalších piatich mes-
tách na Slovensku a v Českej republike (Košice, 
Brezno,  Žilina ,  Bratislava ,  Praha) .  Témou de-
viateho ročníka bolo Odhodlaní zmeniť  svet . 
 V  Po p ra d e  s a  n a  s t re t n u t í  z ú ča s t n i l o 
viac ako 2 700 ľudí. Jeho cieľom bolo prebudiť 
v nich odhodlanie meniť  seba a okolitý svet . 
Organizátori si pre účastníkov akcie pripravili 
celovečernú hudobnú produkciu, ktorá vznikala 
niekoľko mesiacov a na jej tvorbe sa podieľalo 
množstvo umelcov. Na pódiu vystúpili kapely 
eSPé, Heartbeat a Lámačské chvály, zaznel rock, 
rap, klasika, ba aj folklór. V rámci vystúpenia 
s i  mladí  mohli  v ypočuť  niekoľko svedect iev 
a príhovor otca Marcela Hakoša z Koinonie Ján 
Krstiteľ .  Stretnutiu predchádzali  viaceré dob-
ročinné aktivity, napr. upratovanie a umývanie 
okien v Kostole sv. Cyrila a Metoda či návšteva 
Centra sociálnych služieb pre seniorov. Miestni 
dobrovoľníci boli taktiež zapojení do služieb, 
ktoré  sa  konal i  bezprostredne pred s tretnu-
tím. Išlo o evanjelizáciu v meste,  nakladanie 
a vykladanie pódia,  registráciu a uvítací tím. 
 Sme veľmi  vďační  za  to,  že  množstvo 
mladých ľudí z Popradu a okolia, vrátane našich 
birmovancov, sa na Godzone zúčastnili a progra-
mom boli oslovení a povzbudení. Zároveň tiež 
vyjadrili túžbu zúčastniť sa na ňom aj budúci 
rok.

Jaroslava Pytelová
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J á n  Vo j t a š š á k  o v p l y v n i l  a j  n a š u  f a r n o s ť

 V polovici novembra sa v Spišskej Kapi-
tule - Spišskom Podhradí uskutočnila vedecká 
konferencia pri príležitosti 140. výročia naro-
denia biskupa Jána Vojtaššáka. „Rok 2017 je pre 
celú Spišskú diecézu veľmi výnimočný. Štrnás-
teho novembra sme si pripomenuli 140 rokov 
od narodenia Božieho služobníka biskupa Jána 
Vojtaššáka, preto sme zorganizovali vedeckú kon-
ferenciu venovanú jeho osobnosti. Prostredníc-
tvom historikov bol predstavený život biskupa 
v jeho rôznych aspektoch: pastoračné aktivity, 
jeho prínos nielen pre Spišskú diecézu, heroické 
mučeníctvo a pohľad na jeho osobu očami za-
hraničnej tlače a rozhlasu a mnohé iné,“ uviedol 
organizátor podujatia Peter Jurčaga.
          Cieľom konferencie bolo pripomenúť si 
túto výraznú osobnosť slovenského katolicizmu 
20. storočia a priblížiť ju ľuďom dnešných čias. 
„Dôraz pri výbere tém bol kladený na tie oblasti 
života a aktivít Jána Vojtaššáka, ktoré doteraz 
neboli spracované alebo boli spracované nedosta-
točne,“ dodal Jurčaga. Na konferencii sa hovorilo 
aj o často diskutovaných témach z rokov 1939 až 
1945. Prednášajúci tiež zhodnotili prínos bisku-
pa Jána Vojtaššáka v oblasti školstva, vzdelávania 
a charity.  Možnosť objektívne zhodnotiť  jeho 
historický význam sa otvorila až po roku 1989, 
keď bol súdne rehabilitovaný.

 Biskupovi Jánovi Vojtaššákovi za mnohé 
vďačí  aj  popradská farnosť .  Počas príprav na 
výstavbu nového Kostola Sedembolestnej Pan-
ny Márie poskytol značnú sumu na odkúpenie 
poslednej parcely potrebnej na jeho výstavbu. 
Farnosť podporoval aj počas výstavby chrámu. 
Počas jeho pôsobenia na biskupskom stolci do-
šlo k výstavbe a rozšíreniu katolíckej ľudovej 
školy. Okolnosti jej zriadenia, ale i výstavby si 
ešte vyžadujú spracovanie. Hoci vojnové uda-
losti neumožnili Jánovi Vojtaššákovi zúčastniť 
s a  n a  p o svi a cke  z á kl a d n é h o  ka m e ň a  v  ro ku 
1939, požehnanie novej stavby v roku 1942 už 
bolo za jeho prítomnosti. Bohužiaľ, udalosti po 
roku 1948 mu nedovolili v roku 1950 nový a už 
zariadený kostol aj posvätiť. Ktovie, ako by to 
v nasledujúcich desaťročiach v Poprade vyzeralo, 
keby sa vtedajší farár Štefan Mnoheľ s podporou 
Jána Vojtaššáka nepustil do výstavby kostola, kto-
rý bol na vtedajšie popradské pomery naozaj veľký.
          Vedeckú konferenciu o Jánovi Vojtaššá-
kovi pripravilo Spišské biskupstvo v spolupráci 
s Radou pre históriu Konferencie biskupov Slo-
venska, Kňazským seminárom biskupa Jána Voj-
taššáka a Katolíckou univerzitou v Ružomberku. 

Rastislav Ovšonka



 V Božom slove, ktoré každý deň počúva-
me v našich kostoloch, často zaznievajú rôzne 
opisy miest  a  udalostí ,  odohrávajúcich sa na 
konkrétnych miestach a v konkrétnom čase. Majú 
svoju históriu, kultúru, miestne zvyky, politickú 
situáciu,  ale aj  každodennú všednosť životov 
bežných ľudí.

 V  d ň o ch  1 4 .  a ž  2 1 .  n ove m b ra  s m e  s a 
zúčastnili na farskej púti do Svätej zeme, kde 
sme mali možnosť viac preniknúť do vzácnych 
udalostí,  ktoré sa odohrali na počiatku nášho 
kresťanstva. Putovali sme po mnohých miestach 
ako Nazaret, Betlehem, Jeruzalem, Hora blaho-
slavenstiev, Hora Tábor, Kafarnaum, Getsemany, 
Bazilika Narodenia Pána, Bazilika Božieho hrobu, 
Kostol Nanebovzatia Panny Márie, Múr nárekov 

a Kána Galilejská, kde si manželské páry po ro-
koch obnovili svoje manželské sľuby. Pri návšteve 
rieky Jordán sme mali zase možnosť obnoviť si 
krstné sľuby. Kráčali sme krížovou cestou, po 
ktorej šiel náš Pán pred viac ako dvetisíc rokmi. 
Každé miesto malo v sebe istú silu, v ktorej sme 
mohli prežívať udalosti, ktoré sa na jednej strane 
odohrali dávno, ale na strane druhej nám boli veľ-
mi blízke, pretože sme v nich nachádzali konkrét-
ne prepojenie s našimi životmi. Náš sprievodca 
Marián Gavenda nám svojím výkladom pripo-
menul silu sviatostí, z ktorých môžeme čerpať 
nesmierne bohatstvo pre svoj duchovný život, 
a tak nám ešte viac ukázal krásu kresťanstva. Svoj 
výklad vždy okorenil vhodným vtipom, ktorým 
vytvoril dobrú náladu. Cestou domov sme sa za-
stavili v nenápadnom mestečku Ain Karem. Práve 
tu prišiel na svet Ján Krstiteľ,  ktorý ohlasoval 
Pánov príchod. Na tomto mieste sme ďakovali za 
všetky milosti, ktoré sme počas celej púte získali.
 Množstvo informácií v nás bude ešte dlho 
doznievať, ale vďačnosť v srdci za milostivý čas, 
ktorý nám bol dopriaty, zotrvá navždy.

Mário Brezňan

P u t o v a l i  s m e  p o  s t o p á c h  K r i s t a
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Keď  máme v ieru  v Boha a  chuť pracovať ,

t ak sa  nám mnohé  podar í

Aký bol uplynulý rok z pohľa-
du správcu farnosti?
 Odpoveď na túto otáz-
ku by som rozdelil  na dve čas-
ti :  na pastoračnú a na správu 
toho,  čo prináleží  k farnosti . 
Celkom dobre sa nám rozbehla 
príprava birmovancov,  každý 
rok sa zlepšuje. Vnímam to ako 
dobrú vec, že mladí, ktorí chcú 
pokračovať ďalej  vo formácii , 
m a j ú  m o ž n o s ť  s t r e t á v a ť  s a , 
takže nekončíme birmovkou, 
a l e  p o n ú k a m e  m o ž n o s ť  c e z 
spoločenstvá pokračovať ďalej. 
Chcel by som zdôrazniť, že vie-
me aj o ďalších spoločenstvách 
mladých ,  ktoré  sa  s tret ávajú 
a  modlia ,  sme s  nimi  v  kon-
t a k t e .  N i e  s ú  t o  s a m o r a s t y, 
ale spolupracujú s  farnosťou. 
C h ce l  b y  s o m  vš a k ,  a b y  p o -
m á h a l i  v o  f a r n o s t i  v i d i t e ľ -
n e j š í m  s p ô s o b o m ,  č i  u ž  p r i 
n e j a k ý c h  p rá c a c h ,  s l u ž b á c h 
v  kostole ,  naprí klad pri  lek-
torstve.  Jednoducho,  aby ich 
p ô s o b e n i e  b o l o  v i a c  v i d i e ť .
 V  Po p r a d e  v z h ľ a d o m 
na jeho veľkosť nemožno veľ-
m i  h o v o r i ť  o  k o m u n i t n o m 
s p ô s o b e  ž i v o t a .  P r e t o  t o t o 
r o z d e l e n i e  n a  s p o l o č e n s t v á 
musí byť .  Samozrejme, animá-
tori sa zapájajú do formovania 
mladých,  čo nie  je  malá vec, 
a patrí  im za to poďakovanie. 
Kaplán Matúš Knižacký sa ve-
nuje pr voprijímajúcim deťom 
a ich rodičom. Čo je pozitívne, 
stretávajú sa aj tí ,  ktorí už mali 
pr vé sväté prijímanie,  z  čoho 
sa veľmi teším. 
 Oceniť chcem aj stretnu-
tia modlitieb k Božiemu milo-
srdenstvu ,  kde  je  t iež  pekná 

skupina ľudí,  ktorí  pomáhajú 
v o  f a r n o s t i .  M á m e  o ko l o  2 5 
skupín,  ktoré sa modlia ruže-
nec,  ale sú tu isté rezer vy.  Ak 
nejaký člen ruže odíde,  je  ťaž-
ké pozháňať nového. Nie je to 
tým, že by sa ľudia nemodlili , 
ale akoby sa nechceli  zaviazať 
č i  z a p o j i ť  d o  s p o l o č e n s t v a . 
Tý m t o  b y  s o m  c h c e l  v š e t -
kých povzbudiť ,  aby sa nebáli 
a  z a p o j i l i  d o  a kt iv í t  f a r n o s -
t i  a j  t a k ý m t o  s p ô s o b o m .
 Povzbudiť by som chcel 
a j  m a n ž e l o v,  a b y  v i a c  v y u -
ž íva l i  m o ž n o s ť  m a n ž e l ských 
stretnutí ,  ktoré im môžu veľ-
m i  p o m ô c ť .  S  tým  s ú vi s i a  a j 
s t r e t n u t i a  v e n o v a n é  p r i r o -
dzeným metódam plánovania 
rodičovstva .  Je  to ďalšia  vec, 
k t o r ú  p o n ú k a m e .  O s v e d č i l a 
sa  nám psychologička ,  ktorá 
pracuje v našej  farnosti ,  a  mô-
žem povedať ,  že  má čo robiť 
a mnohým ľuďom pomohla. 

Už  p re d  ro ko m  b o l o  s p o m e -
nuté,  že vzhľadom na veľkosť 
farnosti  sa kňazi prakticky ne-
stíhajú venovať iným veciam 
ako základným povinnostiam. 
Zmenilo sa niečo?
 Z a t i a ľ  s a  n e z m e n i l o 
nič.  V tejto súvislosti  spome-
n i e m  ro z d e l e n i e  f a r n o s t i  n a 
sídlisko Juh a centrum mesta 
so sídliskom Západ, o ktorom 
sa hovorí  už nejaký čas,  hoci 
s t á l e  n i e  j e  n i č  ro z h o d n u t é . 
S amotné  rozdelenie  eš te  ne-
prinesie zmenu. Pokiaľ nebude 
viac  kňazov,  v  zásade  sa  nič 
nezmení.  Momentálne ideme, 
t a k p o v e d i a c ,  s  v y p l a z e n ý m 
jazykom. Súčasná situácia nie 

je  normálny st av.  Tej  bežnej 
p rá ce ,  n a j m ä  s p ov e d a n i a ,  j e 
t a k  v e ľ a ,  ž e  s m e  p r i k r o č i l i 
k tomu, že sa spovedá pri  kaž-
dej  svätej  omši,  čo je pre ľudí 
veľká služba.  Možno povedať , 
že denne sa päťkrát spovedá.

V Poprade-Veľkej  pôsobia sa-
l e z i á n i .  S p o l u p ra cu j e  s  n i m i 
nejako popradská farnosť ,  na-
koľko prevádzkujú oratórium 
na sídlisku Juh?
 Spoluprácu so salezián-
mi máme. Na začiatku roka sa 
vždy stretávame, dohodneme 
sa na spolupráci a aj na tom, čo 
plánujeme.  Sami povzbudzu-
jeme mladých, aby chodievali 
do oratka,  kde sú sväté omše 
p r e  m l á d e ž ,  t a k t i e ž  s a  t a m 
ve n u j ú  m a n ž e l o m  a j  d e ť o m . 
Saleziánom som za ich službu 
veľmi vďačný, pretože dopĺňa-
jú to,  čo my nestíhame. Vďaka 
Bohu, že sú tu a že ľudia majú 
kam ísť  a na koho sa obrátiť  aj 
mimo nás.  Saleziáni nám tiež 
p o m á h a j ú  s p o v e d a ť  n a  p r v é 
piatky,  čo je veľká pomoc. Ale 
nemôžem od nich žiadať ,  aby 
suploval i  veci ,  ktoré  by  sme 
mali  robiť  my.

Venoval i  sme sa  hlavne  pas -
toračnej stránke.  Čo priniesol 
uplynulý rok v oblasti  správy 
toho,  čo prináleží  k farnosti?
 Te n t o  r o k  n e b o l o  a ž 
toľko veľkých vecí ako minu-
lý.  Ro b i l i  s a  m e n š i e  ú p rav y, 
napríklad v Kostole sv.  Egídia. 
Ta k i s t o  s m e  z re a l i z ova l i  n e -
vyhnutné opravy aj  v Kostole 
sv.  Cyrila  a  Metoda,  kde sme 
r i e š i l i  o d v e d e n i e  d a ž ď o v e j 

 Adventom sa začína nový cirkevný rok .  Onedlho sa začne aj  nový občiansky rok .  Tento 
čas je príležitosťou nielen na bilancovanie uplynulého roka,  ale aj  na prípravu plánov na ten 
budúci.  O tom, aký bol uplynulý rok v popradskej farnosti  a čo nás čaká v nadchádzajúcom, sme 
sa porozprávali  s  dekanom Ondrejom Borsíkom.



vody. Stále je potrebné opraviť 
strechu, ktorá je,  žiaľ ,  tak uro-
bená,  že je to dosť kompliko-
vané.  Problémom sú tam tiež 
veľké sklenené plochy.  Tohto 
roku sme v kostole  vymenil i 
osvet lenie ,  t iež  sme opravi l i 
okná,  aby neunikalo teplo.  Je 
však potrebné riešiť  aj  osvet-
lenie v konkatedrále,  ktoré je 
nedostatočné.  Plánujeme tam 
dať dataprojektory, aby nebolo 
potrebné používať knižky,  ale 
chceme ich využiť  aj  na rôzne 
prezentácie,  prednášky či  iné 
akcie.  Toto by sme chceli  stih-
núť ešte do Veľkej  noci.
 Podarilo sa  nám opra-
viť  časť  priestorov v suteréne 
Katolíckej univerzity,  nakoľko 
ide o náš objekt .  Pripravujeme 
tam miestnost i ,  kde sa  budú 
môcť stretávať farníci.  V meste 
doteraz takéto priestory nemá-
me.  Chceme to pripraviť  ešte 
do Vianoc a otvoriť  po novom 
ro ku .  K  d i s p o z í c i i  b u d ú  dve 
miestnosti ,  chodba a kuchyn-
ka .  Do konca budúceho roka 
plánujeme upraviť  celý  sute-
rén univerzity tak ,  aby mohol 
s l ú ž i ť  p r e  a k t i v i t y  f a r n o s t i . 
Vchod bude zozadu a ideálne 
by bolo,  keby tam bola nejaká 
stála služba.

Plynule sme sa dostali  k budú-
cim aktivitám. Aké plány nás 
čakajú v novom roku?
 K e ď ž e  v  m e s t e  n e b u -
deme stavať  novú faru ,  bude 
potrebné opraviť  starú.  Potre-
bujeme ešte dokončiť  projekt 
a  p ovo l e n i e  n a  v yko n áva n i e 
zbierok od Biskupského úradu, 
ktoré by začali po novom roku. 
Niekedy v máji  –  v júni chce-
me začať  s  opravami.  Okrem 
zateplenia  a  novej  fasády sa 
b u d ú  k o m p l e t n e  p r e r á b a ť 
dva kaplánske byty.  Celá stre-
cha musí  í s ť  dole ,  je  potreb-
n é  v y t i a h n u ť  m ú r y,  h l a v n e 
v časti ,  kde sú kúpeľne a spál-
ne.  Popritom ešte  plánujeme 
opraviť  aj  kuchyňu.  O pláno-
v a n ý c h  i n v e s t í c i á c h  v  K o s -

t o l e  sv.  E g í d i a  s m e  h o v o r i l i 
v  predchádzajúcom čísle .  Tu 
by sme chceli získať prostried-
k y  z  p r o g ra m u  O b n o v m e  s i 
svo j  d o m ,  n a ko ľ ko  i d e  o  n á -
rodnú kultúrnu pamiatku.  Ak 
by sa nám to podarilo, budeme 
radi,  že kostol  dostaneme do 
takého stavu, aby mohol slúžiť 
ďalším generáciám. Požiadali 
sme o dotáciu aj mesto Poprad.

T o t o  č í s l o  j e  p o s l e d n ý m
v  t o m t o  ka l e n d á r n o m  r o ku . 
A ké  j e  va š e  p r i a n i e  d o  t o h o 
nasledujúceho?
 C h u ť  p r a c o v a ť ,  n e -
báť sa problémov, ktoré pred 
nami stoja .  Niekedy s i tuácie 
vyzerajú ako neriešiteľné,  ne-
vi e m e ,  a ko  s a  s  ko n kré t nym 
p ro b l é m o m  p o p a s u j e m e ,  a l e 
nad nami je Pán Boh, takže keď 
máme vieru a  chuť  pracovať , 
potom to ide.  Keď sa niekedy 
obzrieme za seba,  až sa čudu-
jeme, ako sa nám mnohé veci 

podarili .  Práve tam vidím Bo-
žiu pomoc. Treba však aj  našu 
ochotu priložiť  ruku k dielu, 
pretože plakať nad rozliatym 
mliekom a nič nerobiť je asi  to 
najľahšie.

Neodpust ím s i  v  te j to  sú vis-
l o s t i  e š t e  j e d n u  o t á z k u :  S ú 
Popradčania ochotní  pri ložiť 
ruku k dielu?
 Nemôžem povedať ,  že 
by neboli. Sú ľudia, ktorí veľmi 
radi pomôžu, obetujú sa .  Veď 
n a p r í kl a d  kú re n i e  v  Ko s t o l e 
sv.  Cyrila a Metoda,  ktoré sme 
vlani opravili ,  je vďaka štyrom 
či piatim zbierkam. Vyzbieralo 
sa okolo 40-tisíc  eur.  Som za 
to naozaj  vďačný.  Keď sa nám 
bude takto spoločne dariť  ďa-
lej,  veci pôjdu dopredu. Vôbec 
nemám obavy,  že by nešli ,  len 
treba vytr vať .

Rastislav Ovšonka
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V  p a s t o r á c i i  s a  n e c h á v a  v i e s ť  B o ž í m  D u c h o m

Pán kaplán, čo je podľa vás najkrajšie na kňaz-
skom povolaní?
 Centrom kňazskej vysviacky je gesto vkla-
dania rúk, prostredníctvom ktorého, ako pripo-
menul Benedikt XVI., „si ma sám Pán privlastnil, 
pričom mi povedal, patríš mi, si pod ochranou 
mojich rúk“.  Niekedy z  milosti  Božej ,  najmä 
počas adorácie, dokážem hlboko precítiť tieto 
pravdy. Zažívam akúsi bezstarostnosť dieťaťa, 
pocit bezpečia a vnútornej slobody. Vnímam, že 
nech by som sa ocitol kdekoľvek a v akejkoľvek 
zložitej situácii, všade ma bude sprevádzať Božia 
ochranná ruka a vtedy rezonujú vo mne slová 
apoštola Pavla: Ak je Boh za nás, kto je proti nám? 
Kto obžaluje a odsúdi Božích vyvolencov? Boh, 
ktorý ospravedlňuje? Ježiš, ktorý za nás zomrel? 
(porov. Rim 8,31-36) Radosť mi spôsobuje aj pre-
žívanie duchovného otcovstva;  hlboké vzťahy, 
ktoré môžem mať s viacerými ľuďmi v mieste, 
kde pôsobím. 

A teraz naopak, čo pokladáte za najťažšie v kňaz-
skom živote? 
 Aj tu využijem časť z kňazskej vysviacky. 
Starý predkoncilový obrad obsahoval znepokoju-
júcu vetu: „Sat preliculosum est hoc.“ (To, čo tu 
začínate, je nanajvýš nebezpečné.) Veta varovala 
kandidátov kňazstva, že mať každý deň dočinenia 
priamo s Bohom, môže byť aj nebezpečné. Môže 
to napríklad znamenať, že sa im Božia blízkosť 
stane samozrejmosťou, rutinou. Po desiatich ro-
koch už aj ja vnímam, že keď deň čo deň slávim 
minimálne jednu svätú omšu, je naozaj náročné 
uchrániť si to vnútorné pohnutie a bázeň, ktorú 
som prežíval počas primičnej svätej omše. Rov-
nako, keď niekedy aj viac hodín spovedám, je 
ťažké uchovať si radosť, ktorú som zažíval ako 
novokňaz.  Vtedy som intenzívne vnímal,  ako 
cezo mňa prúdi Božia uzdravujúca láska. Som 
presvedčený, že čím viac sa mi podarí uchrániť si 
prvotné nadšenie a neprepadnúť rutine, tým viac 
mi práve vysluhovanie sviatostí dodá silu zvlád-
nuť aj iné náročné situácie spojené s kňazskou 
službou. A je ich dosť, napríklad náhle preloženie 
do inej farnosti, nepochopenie zo strany ľudí, 
pocit samoty, atď.
 
Pastorácia v škole má iste svoje špecifiká. Aké? 
Ako by ste ju porovnali s klasickou pastoráciou 
vo farnosti?
 Hlavný rozdiel je zrejme v tom, že bež-
ná farská pastorácia zahŕňa prácu so všetkými 

vekovými skupinami. Školská spočíva prevažne 
v práci s mládežou, ale samozrejme, čiastočne 
zahŕňa aj duchovnú starostlivosť o pedagógov 
a zamestnancov školy. Silnou stránkou pastorácie 
v škole je fakt, že kňazovi umožňuje niekoľko 
rokov systematicky formovať nádej budúcnosti. 
Navyše sa dostane do kontaktu aj s mladými ľuď-
mi, ku ktorým by sa kňaz vo farnosti nedostal, 
pretože cirkevná škola je otvorená aj pre neveria-
cich alebo žiakov nepraktizujúcich vieru. Školská 
pastorácia je tiež osobnejšia .  To ju na jednej 
strane robí krásnou, no na druhej kladie aj väčší 
nárok na autenticitu kňaza, tzn. na to, aby veril 
a aj žil to, čo hovorí. Mladí totiž všeobecne doká-
žu mimoriadne rýchlo „prečítať“ človeka, odhaliť 
pretvárku a pokrytectvo, zvlášť, ak sú s kňazom 
takmer v každodennom osobnom kontakte. 

S akou víziou ste nastúpili  na cirkevnú školu 
v Poprade? Ako by ste zhodnotili svoju niekoľ-
komesačnú službu v nej?
 Benedikt XVI. v rámci homílie na začiat-
ku svojho pontif ikátu namiesto predstavenia 
konkrétnej  vízie povedal:  „Mojím skutočným 
programom je, aby som nesledoval svoje myš-
lienky, ale aby som načúval to, čo chce Pán, aby 
som sa nechal ním viesť.“  Tieto slová mi pomohli 
uvedomiť si pri každom príchode na nové miesto, 
aké je dôležité, aby som si dopredu nevytvoril 
nejakú fixnú víziu alebo hotovú pastoračnú stra-
tégiu. Mohol by som sa dostať do obmedzujúcej 
klietky, ktorá by bránila pôsobiť nespútanému 
Božiemu Duchu. Zaiste, plánujem v Poprade zu-
žitkovať skúsenosti i kontakty, ktoré som získal 
počas pôsobenia na gymnáziu v Ružomberku. 
No otvorenosť a vnímavosť voči tomu, ako si 
Pán predstavuje moje pôsobenie, sú prvoradé. 
Uvedomujem si, že každá škola má svoje špeci-
fiká, že to, čo fungovalo na gymnáziu v Ružom-
berku, nemusí fungovať v Poprade. Najprv teda 
spoznávam školu a modlitbou sa snažím otvárať 
Božiemu Duchu, aby ma on viedol a umocňoval 
moju pastoračnú fantáziu i kreativitu a aby mi 
pomohol zvoliť si takú formu pastorácie, ktorá 
je,  takpovediac, šitá na mieru cirkevnej škole 
v Poprade.  

Pracujete so žiakmi. Ako vnímate dnešného mla-
dého človeka? 
 Predovšetkým nie je zlý, ale zrejme viac 
emancipovaný ako ten včerajší. Odmieta viaza-
nosť, povinnosti a predkladaný pevný svetoná-

 Peter Nákačka je kňazom 10 rokov a od septembra pôsobí ako školský kaplán na Cirkevnej 
spojenej škole v Poprade. Okrem pastorácie mládeže má ešte jednu veľkú záľubu – hory. Ich vábeniu 
podľahol už ako malý chlapec. V rozhovore pre časopis Brána prezradil viac.
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zor. Búri sa voči autorite. Pochybuje o všeobecne 
platiacich etických normách správania a vyberá 
si to, čo je pre neho dobré.  Na jednej strane túži 
po bezprostrednej skúsenosti Božieho dotyku, 
na strane druhej odmieta náboženské inštitúcie, 
ako je napríklad Cirkev. Súčasní mladí sa narodili 
vo svete neobmedzených možností,  môžu ces-
tovať, študovať v zahraničí, vďaka internetu sú 
im dostupné takmer všetky vedomosti ľudstva... 
Chcú si z tohto všetkého slobodne vyberať podľa 
vlastného uváženia, ale chýba im ešte životná 
múdrosť a hrozí, že sa v tomto neprehľadnom 
svete stratia, že sa rozhodnú nesprávne, nebez-
pečne. Nielen pre mňa je veľkou pastoračnou 
výzvou získať si dôveru mladých a dostatočne 
presvedčivo im vysvetliť, že práve Boh je garan-
tom slobody, po ktorej túžia, a že sa oplatí prijať 
jeho rady a smernice.  

Vieme, že ste milovníkom hôr. Kedy sa vo vás 
zrodila táto vášeň? 
 Vz ť a h  k  p r í r o d e  s o m  n a d o b u d o l  u ž 
v detstve, v podstate som v nej vyrástol. S rodič-
mi a súrodencami sme veľa času trávili vonku 
- na poli,  v záhrade, v blízkom lesíku, chodili 
sme do Roháčov... A keď som sa stal seminaris-

tom, do tajov horolezectva ma voviedol dnes 
už nebohý kňaz Jozef  Krišanda. Otvorila sa mi 
tak cesta aj k technicky náročnejším výstupom.  

Aké pocity sa vás zmocňujú, keď podnikáte ná-
ročný výstup, keď cítite tvrdé skaly pod nohami 
i rukami?
 Prežívam napríklad fascináciu horami, ale 
cítim aj pokoru a veľkú bázeň. Uvedomujem si, 
že hory chyby neodpúšťajú. Niekedy, keď sa ocit-
nem v ťažkom teréne, si v duchu slušne nadávam, 
prečo som do toho išiel.  No keď to zvládnem, 
prežívam radosť z prekonania samého seba. 

Aký najvyšší vrchol ste dosiahli? 
 Najvyšší? To bol kaukazský vrch Mount 
Elbrus (5 642 m. n. m.). Nachádza sa na území 
Ruskej  federácie  v  bl ízkost i  Gruzínska .  I š lo 
o skialpinistický výstup, aklimatizačne a kondič-
ne náročný, ale technicky pomerne jednoduchý. 
Z hľadiska technickej náročnosti si vážim hlavne 
výstup na Weisshorn (4 506 m n. m.), Grandes 
Jorasses (4 208 m n. m.) a Matterhorn (4 478 m 
n. m.), ale aj na viaceré tatranské štíty. Práve vý-
stup na Grandes Jorasses (vrchol v masíve Mont 
Blancu) mal pre mňa osobitný význam, pretože 



pri zostupe z tohto vrchu sa nám pri zlaňovaní 
odtrhla skala .  Vyzerala pevne,  a preto sme si 
na nej vytvorili  istiace stanovište,  tzv.  štand. 
Padali sme asi 50 metrov a to, že sme všetci zá-
zračne prežili s relatívne ľahkými zraneniami, 
mi pomohlo uvedomiť si, že okrem priateľov, s 
ktorými sa vzájomne istíme v náročnom teréne, 
ma sprevádza, istí a chráni ešte priateľ s veľkým 
P. Táto skúsenosť mala pre môj vzťah s Bohom, 
pre môj duchovný výstup zásadný význam. Teraz 
už úplne inak vnímam slová 91. žalmu, ktorý sa 
my kňazi modlievame v nedeľu pred spaním: 
Svojim anjelom dá príkaz o tebe, aby ťa strážili 
na všetkých tvojich cestách. Na rukách ťa budú 
nosiť, aby si si neuderil nohu o kameň. K tvojmu 
stanu sa nepriblíži pohroma, lebo tvojím útočiš-
ťom je Pán, za ochrancu si si zvolil Najvyššieho. 
(porov. Ž 91,9 -12)

Čo vám lezenie a vôbec vysokohorská turistika 
dáva? 
 Všetko to, čo dáva človeku každý šport. 
Vysokohorská turistika a horolezectvo má však 
pre mňa ešte veľkú pridanú hodnotu. Upevňuje 
ma v mužskej identite. Formuje vo mne srdce 
bojovní ka .  Dáva  mi  pr iate ľov,  as i  najkra jš ie 
vzťahy mám práve s „parťákmi“, s ktorými som 
podstúpil náročné výstupy, o ktorých som sa bál, 
keď som ich istil, s ktorými som sa delil v mraze 
o posledné kvapky teplého čaju, nadchýnal sa 
z krásnych scenérií a výhľadov či viedol dlhé 
večerné rozhovory pri slabom svetle vo vyso-
kohorskej chate, v stane či v kamennom bivaku. 
Hory spájajú. Táto záľuba ma však formuje aj 

duchovne. Hory mi pomáhajú zažívať doslov-
ne Božiu blízkosť,  dokážem sa modliť srdcom 
a rozjímať o hlbších veciach. Napokon mi lezenie 
pomáha odolať nástrahám súčasnej konzumnej 
spoločnosti. Keď sa musíte niekoľko nocí tlačiť 
štyria v stane s pôdorysom 300 x 400 cm, keď 
sa  neustále  budíte ,  lebo vás  chladí  sneh ,  do 
ktorého je stan zakopaný, aby ho neroztrhala 
vonku zúriaca víchrica,  alebo keď sa na smrť 
vysmädnutý musíte uspokojiť  s  troškou vody 
z roztopeného snehu, ktorej nepríjemnú pachuť 
neprehluší ani značná dávka lacnej šumienky, 
tak to vám pomôže neprepadnúť kultu pôžit-
ku, luxusu a nestať sa „gaučovým kresťanom“.

Blížia sa Vianoce. Čo vám najviac utkvelo v pamä-
ti z týchto sviatkov z čias, keď ste boli dieťaťom?
 Keďže mám viacerých súrodencov, žili 
sme pomerne skromne a rovnako skromne sme 
slávili  aj Vianoce. O to viac sa rodičia snažili 
pomôcť nám prežiť tieto sviatky duchovne. Keď 
sa v spomienkach vraciam do detských čias, len 
matne si spomínam na zvyky, aké sme mali, na 
to, čo sme jedli, ale veľmi dobre sa pamätám na 
vnútornú a veľmi krásnu radosť z Božej blízkosti, 
ktorú som prežíval.

Čo by ste na Vianoce zaželali našim čitateľom?
 Prajem im a zároveň aj vyprosujem, aby 
sa nedali  konzumnou spoločnosťou okradnúť 
o duchovný rozmer Vianoc a aby ich osviežila 
blízkosť Božej lásky, ktorá je práve počas vianoč-
ných sviatkov priam hmatateľná.    

Lenka Horáková 
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 S l o v e n s k o  s a  1 8 .  o k t ó b r a  p r i p o j i l o 
k takmer sedemdesiatim krajinám, kde sa deti 
z jednoti l i  v  modlitbe za  pokoj  a  jednotu vo 
svete.  Táto globálna iniciatíva je už tradične 

organizovaná pápežskou nadáciou ACN, u nás 
známou ako Kirche in Not. Aj my sme sa pridali 
k tejto celosvetovej aktivite a o 9.00 hodine sme 
sa zjednotili v modlitbe ruženca. Spoločne sme 

tak vyprosovali pokoj pre 
všetky krajiny sveta, ktoré 
sú sužované vojnami. Ak 
sa bude milión detí mod-
liť ruženec, môžu vypro-
siť mier, po ktorom každý 
túži. Veď práve modlitba 
je najúčinnejšou zbraňou 
proti  každému zlu,  roz-
broju,  nenávisti  či  kon-
f l iktu.  Máme radosť ,  že 
aj my sme sa mohli pridať 
k  modl iacim sa  deťom , 
priniesť tak na svet o čosi 
viac  lásky a  pomôcť  ho 
premeniť na lepší.

Radka Horáková

 Turisticko–lyžiarsky krúžok 
si na svoj víkendový pobyt zvolil 
p r í ro d u  p o d  Ro h á č m i .  V  d ň o ch 
24. - 26. novembra sa jeho členovia 
zúčastnili na túre v priľahlej Pro-
sieckej doline a na prehliadke Mú-
zea oravskej dediny v Zuberci. Pri-
pravený program mal však nielen 
turistický, ale aj duchovný rozmer 
a pobyt zúčastneným spríjemňovali 
rozličné aktivity zamerané na stme-
lenie vzťahov či vytvorenie dobrej 
atmosféry.
 Pestré súťaže, spoločenské 
hry i bowling vyvolávali v deťoch 
n a d š e n i e  a  ú s m e v  n a  t v á r a c h . 
V  nedeľu  sa  prebudi l i  do  bie le -
h o  d ň a  a  b o h a t á  n á d i e l k a  s n e -
hu zjavne všetkých potešila .  Vy-
p r o v o k o va l a  i c h  k u  g u ľ o va č k e , 
s t a va n i u  b u n k r o v,  a l e  a j  i n ý c h 
kreatívnych diel  zo snehu.  Výlet 
tak dostal  charakter privítania zimnej sezóny. Poďakovanie patrí  predovšetkým animátorom 
i ostatným, ktorí pomohli zrealizovať prvé podujatie turisticko-lyžiarskeho krúžku určené pre 
žiakov. Vyhodnotili  sme ho veľmi pozitívne a už teraz sa tešíme na ďalšie spoločné aktivity.

Peter Nákačka
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Ve s e l é  z á ž i t k y  s p o d  R o h á č o v

M i l i ó n  d e t í  s a  m o d l i l o  r u ž e n e c
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 Oznamká porozdávané, dvere vyzdobené, 
dievčatá zmenené šatami na princezné a chlapci 
nahodení v oblekoch ako gentlemani...  Už nám 
nič nestálo v ceste.  
 Všetko bolo pripravené, a tak 18. novem-
bra 2017 maturanti cirkevného gymnázia slávili 
vo Veľkej Lomnici svoju stužkovú slávnosť. 
          Tento nezabudnuteľný večer začal svätou 
omšou. Celebroval ju generálny vikár Spišskej 
diecézy Anton Tyrol a prihovoril sa nám poučnou 
kázňou. Slávnosť potom pokračovala v miestnom 
hoteli  Agro. Po strhujúcom nástupe sa začalo 
ďakovné kolo príhovorov.  Boli  určené najmä 
nám, ale aj učiteľom, otcom, mamám a všetkým, 
ktorí počas štyroch študentských rokov zohrali 
veľkú úlohu v našich životoch. Dojímavé chvíle 
a hlavne veľké ďakujem našej triednej učiteľky 
spôsobili, že nejedno oko zaslzilo. Samotné stuž-
kovanie sa nieslo v podobnom vznešenom duchu.
          Za zvuku hudby a potlesku sme sa s úsme-
vom na tvárach niesli po sále smerujúc k svojim 
mamám, aby sme ich obdarovali ružičkami za 
ich nekonečnú trpezlivosť pri výchove, a vyzvali 
sme jedného z rodičov do tanca. Bez nich by to 
naozaj nebolo ono.

Program bol nesmierne zábavný. Scénky odzr-
kadlili nespútanosť mladosti a pobavili všetkých. 
Mnohí z nás predviedli svoje skryté hudobné, 
spevácke, herecké, ba dokonca aj tanečné talenty. 
Všetko dopadlo nad naše očakávania. Ak by to 
bolo možné, určite by sme sa zabávali dodnes. 
          Táto udalosť nám bude ešte dlho rezono-
vať v spomienkach. Držte nám palce, aby sme 
na skúške dospelosti - maturite – obstáli čo naj-
lepšie. 

Nikola Šebestová

 Tak sa to traduje a tradovalo medzi žiakmi 
už za mojich študentských čias. A veru, učiteľ to 
na hodinách nemá ľahké. Vyučujem fyziku vyše 
tridsať rokov od žiakov 6. ročníka, ktorí začínajú 
prenikať do tajov tejto vedy, až po maturantov 
na gymnáziu.  Čím náročnejšie fyzikálne deje 
spoznávame, tým je záujem menší. Žiakom naj-
viac pomôže, ak vidia prepojenie teoretických 
poznatkov s praxou. A v tomto smere má fyzika 
veľkú výhodu. Množstvo fyzikálnych javov totiž 
vieme vysvetliť na základe skúseností z každo-
denného života.
 Široká verejnosť zastáva názor, že v ško-
lách je potrebné venovať väčšiu pozornosť príro-
dovedným predmetom a v rámci propagácie vedy 
a techniky sa pre školy ponúka množstvo aktivít. 
Aj my sa snažíme do nich zapájať v rovnakej mie-
re študentov gymnázia aj žiakov základnej školy. 
Ale tiež sa nám podarilo zorganizovať spoločné 

Na v ž d y s a  z a c h o v á  v  p a m ä t i  s t u ž ko v á . . .

F y z i k a  j e  v e d a ,  k t o r á  s a  n a u č i ť  n e d á . . .
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aktivity pre žiakov 9.  ročníka a gymnazistov. 
Takto sa nám darí vybudovať vzájomné prepoje-
nie a motiváciu našich žiakov pri výbere strednej 
školy.

Prvá
 V rámci spoznávania osobností ,  ktoré 
významnou mierou prispeli pri zviditeľňovaní 
Slovákov vo svete ,  sme sa  zúčastnil i  na pre-
mietaní  filmového dokumentu Prvá. Študenti 
mali možnosť zoznámiť sa s prvou slovenskou 
astronómkou a fyzičkou, dlhodobou riaditeľkou 
Astronomického observatória SAV na Skalnatom 
Plese a objaviteľkou piatich komét Ľudmilou 
Pajdušákovou.

Martin
 Veľmi pekným podujatím bola návšteva 
Astronomickej pozorovateľne a Centra popula-
rizácie fyziky Milana Rastislava Štefánika pri 
Gymnáziu Viliama Paulinyho-Tótha v Martine, 
ktoré patrí  medzi  tri  najstaršie  gymnáziá na 
Slovensku. Ivan Šabo, správca astronomického 
areálu, vyučoval fyziku viac ako 50 rokov a pre 
našich študentov pripravil veľmi zaujímavé po-
kusy. Celé stretnutie sa nieslo v duchu veselo 
i vážne o fyzike.

Černobyľ
 S o  š t u d e n t m i  g y m n á z i a  a  ž i a k m i 
9. ročníka sme si pripomenuli najhoršiu haváriu 
v histórii  jadrovej energetiky. Všetko, čo sme 
v súvislosti s touto témou na vyučovaní prebe-
rali ,  mohli vidieť na vlastné oči vo filmovom 
dokumente Černobyľská katastrofa. Jeho autori 
nám poskytli autentické, dych vyrážajúce zábery 
z Černobyľu a okolia, ktoré dopĺňali zaujímavými 
komentármi, nakoľko túto oblasť už niekoľkokrát 
navštívili .  Študenti odborné prednášky veľmi 
neobľubujú, no táto ich zaujala, o čom svedčili 
aj ich pozitívne ohlasy a aktívne zapájanie sa do 
diskusie, ktorá po premietaní nasledovala.

Kúzelná fyzika
 K žiakom základnej školy zavítala Kúzelná 
fyzika, čo je zábavno-vzdelávacie predstavenie 
s pásmom experimentov s fyzikálnou podstatou 
a často neočakávaným dejom. Deti hravou formou 
zistili, čo je gyroskop, ako fungovali prvé fontány, 

ako využiť magnety inde ako na chladničke, koľ-
ko váži vlak, ako sa miešajú farby. Ak si niektorí 
mysleli, že fyzika je len o vzorcoch, výpočtoch 
a slovných úlohách, mohli sa presvedčiť, že s fy-
zikálnymi dejmi sa stretávajú od detstva, pričom 
ani netušili, že ide o fyziku. Stačí, že sa potkneme 
a už cítime gravitačnú silu v celej svojej kráse. 

Gánovce
 Žiakom základnej školy sa páčila aj náv-
števa Meteorologickej stanice SHMÚ v Gánov-
ciach. Na hodinách v rámci projektu zhotovovali 
model meteorologickej stanice s príslušenstvom. 
V Gánovciach mohli všetky meracie zariadenia 
vidieť na vlastné oči, a dokonca sa priamo zú-
častnili na vypúšťaní meteorologického balóna 
do atmosféry. 

Slovko na záver                                            
 Deti ma vždy dokážu prekvapiť pri rea-
lizácii projektov, ktoré pripravujú po ukončení 
určitého tematického celku. Vidieť, že ich fan-
tázia pracuje naplno.  A tak prostredníctvom 
našich zdokumentovaných zážitkov preniknite 
na chvíľu aj vy do tajov tejto krásnej vedy, akou 
je fyzika.                             

Gabriela Martinková
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C h i a r a  L u c e  B a d a n o

 Milé deti ,  Advent je časom očakávania Spasiteľa .  Určite máme všetci  radšej  veci vo svet -
le ako v tme, lebo ich môžeme lepšie vidieť .  Je krásne,  ak sa takýmto svetlom staneme aj  my. 
Jedným takým bola ďalšia svätica Chiara Luce Badano. 

ÚLOHA č.  1:  MATEMATIKA
Chiara veľmi matematiku neobľubovala .  Dokonca v jeden školský rok z nej  aj  prepadla.  Nie 
z darebáctva,  ale z nespravodlivosti .  Ale aj  tak sa na pani učiteľku nesťažovala ,  nenadávala , 
všetko brala z Božích rúk -  aj  dobré,  aj  zlé.
Pomocou čísel ,  ktoré sa viazali  so životom Chiary,  vypočítaj :

a)  Chiara sa narodila 29.  októbra 1971.  Jedenásť rokov jej  rodičia veľmi túžili  po dieťatku.  Kedy 
uzavreli  manželstvo?   
b)  V roku 1981 sa Chiara pripojila k dievčenskej  skupine Focolare,  ktoré založila počas druhej 
svetovej  vojny Chiara Lubichová.  Malá Chiara bola nadšená z týchto dievčat ,  ktoré boli  iné ako 
ostatné,  a v tomto období zatúžila dať Boha na pr vé miesto v živote.  Koľko mala Chiara vtedy 
rokov?
c) Keď mala Chiara 17 rokov,  začali  jej  problémy s ramenom. V ktorom roku to bolo?
d) Chiara zomrela 7. októbra 1990. Koľko mala vtedy rokov? Koľko dní chýbalo do jej narodenín?
e) Chiara sa stala blahoslavenou ako pr vá tínedžerka v rif liach a v tričku.  Blahorečil  ju pápež 
Benedikt XVI.  dvadsať rokov od jej  smrti .  V ktorom roku to bolo? 

Výpočty a výsledky:
a)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .        d)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
b)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .         e)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
c)  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

ÚLOHA Č. 2:  MAŤ DOBRÝCH PRIATEĽOV
Chiara veľa času trávila so svojou najlepšou kamarátkou Chiccou.  Spolu počúvali  modernú 
hudbu, chodili  na výlety a rozprávali  sa o skúsenostiach s  evanjeliom. Chiara si  vedela nájsť 
dobr ých priateľov,  s  ktor ými trávila veľa času,  či  už s  Chiccou, ale hlavne s  Ježišom. Každý deň 
ho spoznávala vo Svätom písme. V nasledujúcej úlohe nájdi citáty,  ktoré hovoria o tom, že Ježiš 
je naším ozajstným priateľom, ktor ý za nás položil  svoj život .
Jn 15,15:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Jn 10,11:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Jn 15,13:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Chiara nám zanechala svedectvo.  Vložme si  ho do svojich sŕdc,  aby sme žili  tak ako ona: „Mladí 
ľudia sú budúcnosťou.  Ja už nemôžem bežať ,  ale chcela by som im odovzdať pochodeň ako na 
olympijských hrách.  Majú len jeden život a stojí  za to prežiť  ho dobre.“

Pripravila:  Zdenka Hertelyová
zdroj:  www.rkczakamenne.sk
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DEŇ KOSTOL ČAS

15. 12. 2017 Špeciálna ZŠ, Poprad 9.30

16. 12. 2017 návšteva chorých

17. 12. 2017 Svit
Podskalka

13.30 - 16.30
13.30 - 16.30

18. 12. 2017 Cyril a Metod, PP
Poprad - Stráže

9.00 - 12.00
17.00 - 18.00

19. 12. 2017 konkatedrála, PP
Štrba
Tatranská Štrba
Lučivná
Mengusovce
Batizovce
Šuňava

9.00 - 12.00
15.30 - 17.00
15.30 - 17.00
16.00 - 17.00
16.00 - 17.00
15.30 - 17.00
18.00 - 20.00

20. 12. 2017 cirkevná škola
konkatedrála, PP

10.00 - 11.00
10.30 - 12.00
14.00 - 16.00

DEŇ KOSTOL ČAS

20. 12. 2017 Cyril a Metod, PP 19.00 - 20.00

21. 12. 2017 konkatedrála, PP

Štrbské Pleso
Vyšné Hágy
Tatranská Polianka
Nový Smokovec
Dolný Smokovec
Tatranská Lomnica
Cyril a Metod, PP

9.00 - 12.00
14.00 - 16.30
15.30 - 16.00
15.30 - 16.00
15.30 - 16.00
16.00 - 17.00
16.30 - 17.00
17.00 - 18.00
19.00 - 20.00

22. 12. 2017 konkatedrála, PP

Cyril a Metod, PP

9.00 - 12.00
13.30 - 16.30
18.30 - 20.00

23. 12. 2017 konkatedrála, PP 9.00 - 12.00

POPRAD konkatedrála Cyril a Metod Kostol sv. Egídia Kvetnica

24. 12. 2017 6.30, 8.00, 9.30, 16.00, 24.00 7.00, 9.00, 11.00, 16.00, 24.00 10.00 22.00

25. 12. 2017 6.30, 8.00, 9.30, 18.30 7.00, 9.00, 11.00 6.00, 17.00 10.00

26. 12. 2017 6.30, 8.00, 9.30, 18.30 7.00, 9.00, 11.00 6.00, 17.00 -

31. 1. 2017 6.30, 8.00, 9.30, 18.30 7.00, 9.00, 11.00, 17.00 6.00 10.00

1. 1. 2018 6.30, 8.00, 9.30, 18.30 7.00, 9.00, 11.00 6.00, 17.00 10.00

6. 1. 2018 6.30, 8.00, 9.30, 18.30 7.00, 9.00, 11.00 6.00, 17.00 10.00

POPRAD Veľká Spišská Sobota Stráže Matejovce

24. 12. 2017 7.00, 9.30, 11.00, 16.00, 24.00 8.00, 10.00, 24.00 11.00, 24.00 8.00, 10.00, 24.00

25. 12. 2017 7.00, 9.30, 11.00, 18.30 8.00, 10.00 11.00 8.00, 10.00

26. 12. 2017 7.00, 9.30, 18.30 8.00, 10.00 8.00 8.00, 10.00

31. 1. 2017 7.00, 9.30, 11.00, 18.30 8.00, 10.00 11.00 8.00, 10.00

1. 1. 2018 7.00, 9.30, 18.30 8.00, 10.00 11.00 8.00, 10.00

6. 1. 2018 7.00, 9.30, 11.00, 18.30 8.00, 10.00 11.00 8.00, 10.00

VYSOKÉ TATRY Nový Smokovec Tatranská Lomnica Štrbské Pleso Dolný Smokovec Vyšné Hágy

24. 12. 2017 8.00, 10.00, 24.00 10.30, 24.00 8.30, 21.00 9.00, 22.30 10.00

25. 12. 2017 8.00, 10.00, 17.00 10.30 8.30 9.00 10.00

26. 12. 2017 8.00, 10.00, 17.00 10.30 8.30 9.00 10.00

31. 1. 2017 8.00, 10.00, 17.00 10.30, 18.00 8.30 9.00 10.00

1. 1. 2018 8.00, 10.00, 17.00
10.30

14.00 beh pre Ježiša 
(od fary)

8.30 9.00 10.00

Vy s l u h o v a n i e  s v i a t o s t i  z m i e re n i a  /  V I AN O C E  2 0 1 7

Č a s y  s v ä t ý c h  o m š í  /  V I AN O C E  2 0 1 7
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K AL E N DÁR  AKC I Í

Ja s l i č ko v á  p o b o ž n o s ť

K o l e d a  D o b re j  n o v i n y

Srdečne Vás pozývame na Jasličkovú pobožnosť, ktorá sa uskutoční 25. 12. 2017 
o 16:00 hod. v Kostole sv. Cyrila a Metoda v Poprade. Hudobno-dramatické pásmo si 
pripravili deti našej farnosti pod vedením animátorov. Budeme radi, ak nás svojou 
účasťou podporíte a aj vďaka tomuto vystúpeniu zažijete čaro vianočných sviatkov, 

ktorých centrom je Ježiš - Božie Dieťa.

Dávame do pozornosti Dobrú novinu, ktorej ťažiskovou témou je Na ceste k životu.
Koledovanie detí našej farnosti bude prebiehať takto:

25.12.2017  Kostol sv. Cyrila a Metoda o 7:00, 9:00 a 11:00
26.12. 2017  Kostol sv. Egídia o 6:00;
   Konkatedrála Sedembolestnej Panny Márie o 6:30, 8 :00 a 9:30
1.1.2017  Kostol sv. Heleny v Kvetnici o 10:00,
   Kostol sv. Egídia o 17:00
   Konkatedrála Sedembolestnej Panny Márie o 18 :30

Zbierka bude tento rok poslaná na projekty v Etiópii.
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M AT R I K A  P O C H O VAN ÝC H

M AT R I K A  P O K R S T E N ÝC H

3.9. Lukáš Pitoňák, Denis Hudák, Miroslava   
 Čevelová, Yen Mario Ulrich
10.9. Dária Jakubcová, Nikolas Kormaňoš,
 Laura Dávidová
15.9. Lilly Nanette Michlík
16.9. Lukáš Bučor
17.9. Jaroslav Zeman, Sandra Škvarková
23.9. Tomáš Hrušovský
24.9. Adam Vojčík, Blanka Laura Jesenská,
 Anna Peklanská
30.9. Milan Bega, Dalibor Bega,
 Gregor Krempaský
1.10. Marcus Pavol Ruttkay, Valentína Kuchtová
7.10. Timea Hanečáková
8.10. Marcus Chorogvický
15.10. Šimon Palguta, Lea Hyblerová,
 Timea Sulitková
21.10. Katarína Vojtanovská
22.10. Matej Mašlonka
29.10. Stella Dunčková, Leo Bafia, Tomáš Tkáč,
 Lukas Kostolník, Richard Gabčo,
 Zara Šoltísová
5.11. Richard Šoltés, Ema Anderle
11.11. Tobias Košťál
12.11. Ľuboš Lištinský, Karolína Poláková,
 Tereza Malatinová
18.11. Miriam Zajacová
19.11. Šimon Rindoš, Adela Belušová,
 Mia Hvilová, Lilien Dvorčáková,
 Mia Záhradníková
24.11. Zára Mária Hamráčeková
26.11. Nina Kovalčíková, Peter Štancel,
 Linda Findurová, Tamara Štanclová,
 Ema Štanclová

8.9. Vincent Eliáš,
       Katarína Nádeníčková
10.9. Katarína Hrúzová
11.9. Anna Jurčíková
        Trembáčová
12.9. Alžbeta Maciejaková
20.9. Mária Štefanková
24.9. Róbert Stangl
25.9. Jozef  Mihalko
27.9. Ján Bielak
29.9. Igor Hajko
4.10. Terézia Šebestová,
         Mária Riedlová
7.10. Helena Birová
8.10. Stanislav Szczepa-     
niak
13.10. Oľga Kmettyová

11.10. Jozef  Dolný
17.10. Ján Šmihula
19.10. Michal Hoza
24.10. Terézia Mirossayo-
vá
31.10. Milan Paulík
1.11. Peter Rusin
6.11. Irena Ištoková
8.11. Miroslav Keštefran
9.11. Anna Kocúrová
15.11. Jaroslav Michal 
Adamov
21.11. Ján Šeďo
22.11. Ján Vnenčák,
           Jaroslav Behuliak
24.11. Margarétia Piatni-
ková Vagnerová




